
Interpellation till socialnämndens ordförande 

Timanställningar i socialförvaltningens verksamhet 

I slutet av 2020 kom regeringens Coronakommission med sin första rapport om 
äldreomsorgen under pandemin. Rapporten visade på omfattande brister i 
äldreomsorgen som bidragit till att så många dött inom den svenska 
äldreomsorgen. 

Coronakommissionen pekar på ett antal strukturella brister som bidrar till de 
höga dödstalen. Bristerna har varit kända länge och blev tydligt blottlagda i 
krisen. Allt från bristen på skyddsutrustning till en underdimensionerad 
bemanning och otillräcklig medicinsk kompetens. 

Coronakommissionen beskriver äldreomsorgen som en resursmässigt eftersatt 
sektor. Coronakommissionen ger tydliga rekommendationer om åtgärder. Det 
handlar bland annat om att kraftigt minska andelen timanställda. 

Nu har Vänsterpartiet varit med och tagit fram en extrabudget där stora resurser 
tillförs för att komma till rätta med dessa problem. En enig riksdag beslutade 
den 6 april 2021 om ändringar i statens budget för 2021 och att anslå totalt 
4,333 miljarder som stöd till äldreomsorgen med anledning av coronaviruset.  

Del av förslaget utgörs av ett nytt prestationsbaserat stöd om                
2 miljarder för att minska andelen timanställningar inom 
äldreomsorgen. 

Detta är mycket välkommet och det är nu viktigt att Vänersborgs kommun 
snabbt tar tag i detta arbete.  

Frän socialförvaltningens verksamhetsberättelse 2020 tar jag följande 
information: 

”Under 2020 arbetade de som går på timlön … 345 054 timmar (174 
årsarbetare) vilket är en ökning med föregående år.” 

För att citera rätt så fortsätter texten: ”46% av timmarna som utgjort av 
timavlönade … utfördes under månaderna juni – augusti.” 

Jag vill ställa följande fråga:  

På vilket sätt kommer Vänersborgs kommun arbeta 
med stödet för att minska andelen timanställda? 
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